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Protokoll från styrelsemöte - Nissans Vattenråd, 2025-04-09 

Plats: Hylte Paper i Hyltebruk 

 

Närvarande: 

 Christer Gustafsson, Gnosjö kommun 

 Sofia Yngstrand, Halmstads kommun (SY) 

 Bo Wahlen, Hylte kommun  

 Sven-Olof Andersson, Tranemo kommun 

 Annika Svensson, Halmstads kommun 

 Marie Montan, LRF 

 Morgan Eriksson, Södra 

 Johannes Lind, Statkraft 

 Max Svensson, Hylte Paper 

 Gabriel Berta, praktikant Halmstads kommun 

 Linnea Borne, Länsstyrelsen Jönköping på länk 

   

§ 1 Godkännande av dagordning och val av justerare 

 Dagordningen godkändes och lades till handlingarna. 

 Val av justerare: Marie Montan 

§ 2 Föregående protokoll 

 Beslut: Inga tillägg görs till föregående protokoll, vilket läggs till handlingarna.  

§ 3 Webben återkoppling  

Ny konsult för visning av data 

SY håller på att ta fram underlag till kontrakt med konsulten som vattenrådet beslutat att 

anlita. Christer och Bengt-Göran kommer att få se och skriva under färdigt kontrakt när det 

är klart. SY har även kontrollerat ekonomin och bedömningen är att konsulten kan 

kontrakteras under några år även utan bidrag från HAV. Dock är samverkansbidraget en viktig 

grund i vattenrådsarbetets utveckling. 
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Bedömningsgrunder 

Diskussioner fördes gällande på vilket sätt analysdata ska visas på webben kopplat till 

bedömningsgrunderna. Frågan om skillnaden mellan nya och gamla bedömningsgrunder 

kom upp och Länsstyrelsen har efter mötet återkopplat följande: 

Bedömningsgrunderna för ytvatten är uppdelade utefter olika kvalitetsfaktorer, följande 

förändringar har gjorts;  

o Övergödning: beräkningsmetod för referenshalten för totalfosfor har förändrats. Inte 

klart hur utfallet blir i denna cykel och vad förändringen blir, men det kommer 

framöver.  

o Försurning: Klassningen sker nästan likadant som förra cykeln. Den stora skillnaden är 

att det i denna cykel endast krävs att pH-målet i kalkade vatten underskrids vid två 

tillfällen (oavsett år) för att det ska bli måttlig status. Förra cykeln var det istället att 

pH-målet behövde underskridas 2 av 6 år för statusen skulle bli sämre än god.  

o Miljögifter: Ändring har skett i bedömningen av PFAS, gränsvärdet är mycket lägre 

denna cykel. Det nya värdet gäller för PFAS4 i biota och är 0,077 ug/kg våtvikt. I denna 

cykel så kommer PFAS4 att bedömas som ett SFÄ (Särskilt förorenande ämne). I förra 

cykeln gjordes bedömningen för PFOS (som ett PRIO-ämne), då användes 

årsmedelvärdet i inlandsytvatten på 0,00065 ug/l och gränsvärde i biotoa: 9,1 ug/kg 

våtvikt. I denna cykel kommer även dricksvattenförekomster att statusklassas efter 

PFAS21, där maximalt tillåten koncentration är 0,1 ug/l. 

o Hydromorfologi: bedömningsgrunderna har inte ändrats sedan förra cykeln. Men 

Vattenmyndigheterna har utvecklat riktlinjerna för hur länen ska tillämpa 

bedömningsgrunderna. Detta i kombination med att Länsstyrelsen ibland har 

mer/bättre underlag kan göra att klassningarna ibland kommer se skilja sig från förra 

gången.   

 Statistik webbplatsen 2024 

Jämförs år 2023 med 2024 ökade antalet visitors med 371 stycken och antalet views med 

821. Visitors är antal unika besökare på varje sida och Wiews är hur många visningar just den 

sidan haft, dvs samma besökare kan ha varit inne på samma sida flera gånger. Glöm ej LÄNKA 

till webbplatsen i din organisation! 

 

§ 4 LOVA-projektet och slutrapportering 

Diskussioner fördes gällande hanteringen av Lova-rapporten. Det gäller bland annat kraven 

från Länsstyrelsen om offentlighet samt konsekvensanalys i rapporten. Sweco kommer att 

återkoppla med de synpunkter som inkommit till rapporten senast fredagen den 25 april. 

Därefter får styrelsen ta del av rapporter och slutredovisning till Länsstyrelsen behöver 

lämnas in. Efter mötet har Linnea från Länsstyrelsen i Jönköping återkopplat följande 

gällande kraven länsstyrelsens beslut: 

o Villkor för LOVA-bidraget är att slutrapportera till Länsstyrelsen, och därmed blir det 

en allmän handling. Viktigt att framföra är att Länsstyrelsen alltid gör en individuell 

bedömning om en handling innehåller uppgifter som omfattas av sekretess innan den 
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lämnas ut. Går det att lämna ut handlingar efter att ex personuppgifter eller 

företagsekonomiskt känsliga uppgifter har maskats måste vi göra det. Att ett vatten 

är värdefullt, fysiskt påverkat ex omgrävt eller rensat är inget skäl till sekretess. 

o Länsstyrelsen tar med sig att det är viktigt att bli tydligare till sökande av LOVA-bidrag 

att rapporter och åtgärdsförslag som tas fram inom ett projekt och rapporteras in till 

Länsstyrelsen blir en allmän handling. Inom LOVA handläggningen tar även 

Länsstyrelsen med sig att uppmana sökande att kontakta berörda markägare för ett 

projekt.  

§ 5 Länsstyrelsens information - åtgärdssamordnare 

Två av medlemskommunerna har meddelat att de är villiga att anställa åtgärdssamordnare. 

Det gäller Gislaved och Halmstad. Båda kommunerna kommer att fylla ut varsin tjänst med 

egna arbetsuppgifter och därmed anställs 2 personer som kan arbeta med 

åtgärdssamordning i avrinningsområdet. Ekonomi för 50 % tjänst i 1 till 1,5 år finns att söka i 

respektive län. 

Beslut: En arbetsgrupp bildades bestående av Bengt-Göran Gislaved, Marie LRF samt Sofia 

samordnare. Gruppen har haft möte och påbörjat en arbetsbeskrivning till kommande 

ansökan om medel. 

Länsstyrelsen informerade vidare om att Nissans långa mätserie eventuellt ska användas som 

referens gällande syrenivåer i vattendraget av SLU och Umeå universitet. Rådet får beröm 

för sin långa mätserie bakåt i tiden! 

§ 6 Redovisning Vattenmyndigheten och verksamhetsplanering 2025 

 SY visade förslag till redovisning för 2024 samt verksamhetsplanering för 2025. 

 Beslut:  Redovisningen godkänns för inlämnande och verksamhetsplaneringen fastställs. 

 

§ 7 Övriga frågor 

➢ Samråd om regional fysisk planering har genomförts. Christer representerade 

vattenrådet. 

➢ Christer informerade vidare om de guldfiskar som släpps ut i Nissans övre delar. 

Fiskarnas syfte var inledningsvis att hjälpa till med den biologiska reningen i 

avloppsreningsverket i Gislaved. Gislaveds kommun arbetar intensivt för att stoppa 

att fler fiskar släpps ut. 

➢ Information har kommit från vattenmyndigheten om att nya medel går att söka. 

Ansökan ska vara inne senast den 30 april. 

Beslut: Styrelsen beslutar att ansöka om medel, bland annat för fortsatt arbete med 

webbplatsen. SY får i uppdrag att formulera och skicka in ansökan. 

§ 8 Kommande möten 

  Onsdagen den 4 juni (styrelsemöte + årsmöte)  

               Torsdagen den 21 augusti 

   Onsdagen den 22 oktober 
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 Christer tackade för ett bra möte och avslutade mötet! 

//Sofia Yngstrand, samordnare 

 

Justerare: 

 

 

 

 

_________________________  _________________________ 

Christer Gustafsson    Marie Montan 

Gnosjö kommun    LRF 

 

Efter mötet fick vi en guidad rundvandring inom Hylte Papers verksamhetsområde. Vi fick bland annat 

se och höra om Wood Composite, kontrollrummet COOP och pappersmaskin 4. 

 


